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Cuvânt periculos 
Le-am dat Cuvântul Tău şi lumea i-a urât,  
pentru că ei nu sunt din lume,  
după cum Eu nu sunt din lume. 
Ioan 17:14

O vreme a orientării. Încotro vor apuca ucenicii în urma prezentării planului lui Dumnezeu cu privire la istoria 
viitoare? 

Rugăciunea Domnului Isus din Ioan 17 este atât de concludentă în scopul şi finalitatea lucrării Domnului Isus. Însă, 
în paragraful de la versetele 14-19, Domnul Isus scoate în evidenţă efectul Cuvântului lui Dumnezeu şi ce poate 

produce asumarea Cuvântului. De ce lumea îi urăşte pe cei ce primesc Cuvântul? Poate fi considerat Cuvântul lui Dumnezeu 
periculos pentru cei care-l acceptă? 

În primul rând, vedem provenienţa Cuvântului lui Dumnezeu. Cuvântul este Divin şi nu poate fi acceptat în mod natural, 
după cum nici Domnul Isus nu a fost acceptat ca Dumnezeu în ciuda argumentelor aduse: mărturia Sa, semnele şi minunile 
produse, împlinirile profetice cu privire la Sine. Divinitatea Domnului Isus Hristos a fost contestată şi este contestată. Aceasta 
produce refuzul din partea lumii, dar nu numai, ci şi indignarea ei şi persecuţia din partea ei. 

Un al doilea motiv al refuzului este Adevărul. Cuvântul aduce adevăr. Cuvântul lui Dumnezeu este adevărul (v. 17). Da, un 
adevăr neplăcut al faptului că suntem păcătoşi. Ne naştem răi. Un adevăr care cere maximă atenţie, dar un adevăr care are 
menirea să ne aducă cea mai mare veste, vestea salvării, a mântuirii, şi pentru asta este nevoie de umilinţă, de acceptarea 
păcătoşeniei, a harului lui Dumnezeu. Fariseii nu pot accepta aşa ceva, îi intrigă, scrâşnesc din dinţi şi refuză categoric că sunt 
păcătoşi: „Le-am dat Cuvântul Tău şi lumea i-a urât...”. Pe Hristos, pe ucenici, şi pe toţi ceilalţi care i-au urmat.

Apoi, în al treilea rând, Cuvântul sfinţeşte (v. 17, 19). O trăire responsabilă. Este important să urmăreşti standardele lui 
Dumnezeu. Cuvântul este ca o oglindă care ne arată ce este bine şi ce trebuie schimbat. Cuvântul impune un anume standard 
al vieţii, care ne păstrează în relaţie cu Dumnezeu.

Suntem chemaţi să predicăm Cuvântul lui Dumnezeu oriunde ne-am afla. Suntem chemaţi să-l primim şi să-l păstrăm. Suntem 
chemaţi să suferim pentru Hristos atunci când vom ridica Cuvântul la cele mai înalte cote. Este periculos să umbli cu Cuvântul, 
după Cuvânt, să ţi-L însuşeşti ca standard de viaţă? Da, poate fi! Mai ales în vremurile care se anunţă. 

Astăzi, în China comunistă, dar şi în ţări majoritar musulmane, poate să te coste libertatea sau viaţa: Eşti un individ periculos! 
Zilele acestea, în Pakistan fraţii noştri de credinţă ne roagă: În Hristos Isus vă rog, rugaţi-vă pentru viaţa noastră; astăzi la ora 10.00 
dimineaţa, furia celor mai mulţi este asupra familiilor creştine şi a lăcaşelor de cult creştine ... Nu este ceva nou. Credincioşii autentici 
au suferit de-a lungul veacurilor, credinţa le-a fost testată, dar ei au primit şi au trăit Cuvântul, chiar cu preţul suferinţei şi a 
privaţiunilor de viaţă, după cum a fost tratat şi Hristos.

Fraţilor, şi nouă ne revine sarcina să trăim Cuvântul cu reponsabilitate într-o lume unde Cuvântul nu mai este acceptat. Avem 
Biblii, dar nu avem Cuvânt. Ne numim ca Hristos, dar ne dezicem prin faptele noastre de El. Unii creştini sunt cu numele, dar Îl 
înjură, Îi iau numele în deşert, iar alţii desconsideră Cuvântul.

Noi trebuie să predicăm Cuvântul, o predicare hristocentrică, care trebuie să producă modele după modelul lui Hristos. 1 
Corinteni 1:22-23: „Iudeii, în adevăr, cer minuni şi grecii caută înţelepciune, dar noi propovăduim pe Hristos cel răstignit...”.  Astăzi, 
nu se poate predica orice, decât Cuvântul. Învăţători ai Cuvântului lui Hristos, nu baliverne şi învăţături omeneşti şi obiceiuri, 
datini, etc. 

Oameni ai Cuvântului, oameni ai Adevărului, oameni a lui Hristos! 

Cornel HAUREŞ
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 Daniel ALEXANDRESCU

SCHIMBAREA LA FAŢĂ  
A MÂNTUITORULUI  
ISUS HRISTOS

(Matei 17:1-9; Marcu 9:2-10; Luca 9:28-36)

Schimbarea la Faţă (transfigurarea Domnului Isus 
Hristos sau metamorfoza Mântuitorului Isus Hristos) 
este un eveniment special descris de evangheliile 
sinoptice, în care Domnul Isus Hristos din Nazaret, 

Fiul lui Dumnezeu a fost văzut de către apostolii Săi într-o 
lumină nouă (Matei 17:1-9, Marcu 9:2-10, Luca 9:28-36). 

În istorie, atât primii învăţători ai Bisericii post-apostolice, cât 
şi majoritatea teologilor de-a lungul secolelor, au interpretat 
acest eveniment aparte ca fiind drept una dintre cele mai 
înălţătoare experienţe ale Mântuitorului nostru Isus Hristos, 
întrucât prin această manifestare Isus Hristos S-a arătat 
apostolilor Săi ca Domnul, şi apoi, prin aceştia, El a descoperit 
lumii întregi, frumuseţea slavei lui Dumnezeu şi identitatea Sa 
veşnică. „Schimbarea la Faţă oferă confirmarea şi asigurarea 
pentru ucenicii lui Isus că El este într-adevăr Mesia şi Fiul 
lui Dumnezeu, agentul mântuirii lui Dumnezeu şi că El va fi 
înălţat şi glorificat după suferinţa Sa”1. Evenimentul acesta 
ne descoperă că Domnul Isus Hristos a dialogat cu Ilie şi cu 
Moise despre „sfârşitul (exodul) Lui pe care avea să-l aibă 
în Ierusalim” (Luca 9:31) şi a fost o pregătire în vederea 
împlinirii lucrării Sale Mesianice pentru punctul culminant al 
lucrării Sale din Ierusalim. 

IDEEA CENTRALĂ:

Cu ocazia acestei revelaţii din viaţa Domnului Isus 
Hristos, pe munte, în prezenţa celor trei ucenici 
Petru, Iacov şi Ioan, s-a ridicat vălul slavei divine a 
Fiului lui Dumnezeu, şi aceştia au putut întrezări 

1 Mark L. Strauss, Comentariu Exegetic al Noului Testament – Marcu, 
(Timişoara: Editura Noua Speranţă, 2022), 388.

şi contempla o mică parte din adevărata Lui slavă, revelată 
apoi şi după învierea Sa dintre cei morţi. Aceasta va fi iar 
vizibilă, într-un mod şi mai complex, când El se va reîntoarce 
ca judecător. 

Acest moment special poate fi văzut şi ca o întărire, o 
confirmare a afirmaţiei cristologice făcute de apostolul 
Petru (Matei 16:16), pe care Domnul Isus Hristos o descrie 
în două ipostaze: El este Mesia care suferă (Isaia 16:21-23), 
despre care vorbise cu puţin timp înainte şi totodată El este 
Mesia Cel glorios, acel Mesia escatologic, Cel mult aşteptat şi 
cunoscut de către evrei2.

INFORMAŢII GENERALE:

Conform tradiţiei, experienţa schimbării înfăţişării 
Mântuitorului Isus Hristos s-ar fi petrecut pe 
Muntele Tabor. Acest munte mai este numit şi 
„muntele cel sfânt al lui Dumnezeu”. Acest munte, 

care nu e tocmai un munte (în adevăratul sens al cuvântului, 
aşa cum suntem noi obişnuiţi aici, în România), ci mai degrabă 
un deal, are o altitudine de aproximativ 570 m şi este situat 
în Galileea biblică, la aproximativ 18 km sud-vest de Marea 
Galileei, în apropiere de localităţile Cana şi Nazaret. 

Taborul este menţionat pentru prima dată în Sfânta Scriptură 
în momentul în care Iosua împarte Pământul Făgăduinţei 
celor 12 seminţii ale poporului Israel (Iosua 19:22). Primul 
dintre cei care au identificat muntele Tabor ca fiind locul 

2 Grant R. Osborne, Comentariu Exegetic al Noului Testament – Matei, 
(Timişoara: Editura Noua Speranţă, 2019), 685.
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exact în care Mântuitorul S-a schimbat la Faţă a fost Origen3, 
dar alţi teologi cred că este vorba despre Muntele Hermon 
(2814 m), situat la graniţa dintre Liban şi Siria. Hermonul ar 
putea fi locul cel mai probabil din cel puţin două motive: atât 
din punct de vedere al înălţimii sale, cât şi din perspectiva 
locaţiei - situat lângă Cezareea lui Filip, locul mărturisirii 
apostolului Petru (Marcu 8:27)4. Totuşi, varianta Hermonului 
ridică o problemă majoră şi anume prezenţa mulţimii de 
oameni care-L aştepta pe Mântuitorul Isus Hristos când El 
a coborât de pe munte. Locaţia fiind aşa de departe, înspre 
nord, oare ar fi putut aceştia să se deplaseze atât de mult 
şi într-un număr aşa de mare? Rămâne în continuare să ne 
centrăm atenţia înspre alte detalii cu adevărat importante. 
Pentru evangheliştii sinoptici, numele muntelui nu a fost atât 
de important şi de aceea nici unul dintre ei nu a ales să îl 
menţioneze în relatările lor. 

Cu toate acestea, observăm că munţii au jucat un rol 
deosebit de important în relatările biblice. Munţii au fost 
locuri în care Dumnezeu S-a descoperit, locuri ale revelaţilor 
divine (Gen. 22:2; Ex. 24:15; Deut. 34:1; 1 Regi 18:20). 

Evenimentul acesta special a avut loc în anul al treizeci şi 
treilea de la naşterea lui Isus Hristos, din punct de vedere 
uman, şi în cel de-al treilea an şi cel de pe urmă al slujirii Sale 
publice, în mijlocul poporului Israel.

În ce priveşte contextul întâmplării, evangheliştii sinoptici 
plasează evenimentul la câteva zile după declaraţia apostolului 
Petru, făcută ca răspuns la întrebarea Domnului Isus Hristos: 
Cine zic oamenii că sunt Eu? (Marcu 8:27). Mântuitorul Isus 
Hristos, apropiindu-Se de momentul crucificării Sale de 
bunăvoie, pentru salvarea noastră, a mers în părţile Cezareei 
lui Filip, şi, după declaraţia făcută de apostolul Petru, acolo: 
„Tu eşti Hristosul, Fiul Dumnezeului Celui Viu!” (Matei 16:16), 
a început să-i avertizeze pe ucenicii Săi că trebuie să meargă 
la Ierusalim, să pătimească mult din partea norodului, să fie 
omorât şi în final să învieze a treia zi dintre cei morţi. Drept 
urmare, ucenicii Săi s-au întristat, Petru chiar L-a şi mustrat 
direct cu aceste cuvinte: „Să nu Ţi se întâmple aşa ceva!” 
(Matei 16:22). Aşa că, în momentul acela, Mântuitorul Isus 
Hristos alungând mâhnirea din inimile lor, a promis unora 
dintre ei că, după puţină vreme, vor vedea slava Sa, zicând: 
„Căci Fiul omului are să vină în slava Tatălui Său, cu îngerii Săi, 
şi atunci va răsplăti fiecăruia după faptele lui. Adevărat vă spun 
că unii din cei ce stau aici nu vor gusta moartea până nu vor 
vedea pe Fiul omului venind în Împărăţia Sa” (Matei 16:27-28).

Matei şi Marcu menţionează 6 zile, iar Luca 8 zile de la acel 
dialog al ucenicilor cu Învăţătorul lor, în ţinutul Cezareii lui 
Filip. Referinţele temporale diferite nu sunt chiar atât de 
importante cu toate că cifra 6 are o simbolistică aparte. 
Numărul 6 aici ne aminteşte de relatarea exodului, în care 
norul s-a aşezat pe Muntele Sinai pentru o perioadă de 6 

3 un învăţat şi teolog creştin considerat drept unul dintre cei mai reputaţi 
scriitori ai Bisericii din secolul al III-lea
4 Mark L. Strauss, Comentariu Exegetic al Noului Testament – Marcu, 
(Timişoara: Editura Noua Speranţă, 2022), p. 392.

zile, înainte ca Dumnezeu să-i vorbească direct lui Moise 
pe acel munte (Exodul 24:15-16). La evanghelistul Marcu, 
menţionarea temporală, precisă, e ceva neobişnuit (se mai 
repetă o singură dată în cap. 14, vers. 1). De regulă, pe tot 
parcursul naraţiunii sale găsim expresia: îndată (1:10, 12; 1:18, 
20; 2:8, 12; 5:2, 29, 30, 42), fără alte detalii. 

Isus Hristos i-a luat pe munte, ca martori la acest moment 
special doar pe trei dintre ucenicii Săi, pe cei mai intimi, pe 
cei mai apropiaţi, Petru, Iacov şi Ioan, prezenţi de altfel atât 
la învierea fiicei lui Iair (Marcu 5:37-43) cât şi în grădina 
Ghetsimani (Marcu 14:33). Nu putem şti cu siguranţă 
motivul acestei selecţii, doar putem intui faptul că această 
exclusivitate se înscrie şi poate fi o împlinire a prevestirii din 
Marcu 9:1, unde Mântuitorul promite că doar „unii” dintre 
ucenici vor vedea Împărăţia lui Dumnezeu. 

În timp ce ei erau pe munte, Isus Hristos „S-a schimbat la faţă 
înaintea lor” (Matei 17:2). Ucenicii par a fi destinatarii minunii 
Sale glorioase. Verbul din limba greacă folosit aici are înţelesul 
nu al unei schimbări exterioare, ci al unei transformări 
interioare care generează schimbarea întregii persoane5. 
Dacă în cazul lui Moise putem spune că el a reflectat gloria 
lui Dumnezeu, pentru că faţa lui „strălucea” în momentul 
coborârii sale de pe munte (Exodul 34:29, 33-35), în situaţia 
Domnului Isus Hristos, a strălucit adevărata slavă a Fiului lui 
Dumnezeu, slavă pe care o avea înainte de întruparea Sa. 

Concomitent cu momentul schimbării înfăţişării şi a hainelor 
Mântuitorului Isus Hristos, „strălucitoare şi foarte albe, de o 
albeaţă pe care nici un înălbitor de pe pământ n-o poate da” 
(Marcu 9:3), li s-au arătat Moise şi Ilie, două personaje ale 
Vechiului Testament, stând de vorbă cu Domnul Isus Hristos. 
Cele două personaje reprezintă în mod simbolic Legea şi 
profeţii, fiind premergătorii lui Mesia. Moise şi Ilie au anticipat 
respingerea Domnului Isus de către naţiunea evreiască. 
Doar evanghelistul Luca ne precizează care a fost subiectul 
dialogului lor cu Fiul lui Dumnezeu: „vorbeau despre sfârşitul 
Lui pe care avea să-L aibă în Ierusalim” (Luca 9:31).

IMPLICAŢII PRACTICE:

Cu siguranţă, pentru cei trei ucenici, martori la 
acest eveniment unic, întâmplarea aceasta a avut 
un impact puternic asupra vieţilor lor, nefiind ceva 
familiar pentru ei. Marcu ne relatează faptul că 

apostolul Petru propusese varianta colibelor „căci nu ştia ce 
să spună” (Marcu 9:6), fiind cuprins de o teamă majoră. 

Privind la această relatare biblică aş vrea să desprindem 
câteva implicaţii practice plecând de la experienţa celor trei 
ucenici care au avut ceva de învăţat în plan personal, în relaţia 
cu Domnul Isus Hristos, Învăţătorul lor. Atât Petru, cât şi 
Iacov şi Ioan, din această minune au putut învăţa importanţa 
următoarelor aspecte:

5 Grant R. Osborne, Comentariu Exegetic al Noului Testament – Matei, 
(Timişoara: Editura Noua Speranţă, 2019), 688.
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Dacă în cazul lui Moise putem spune că a 

reflectat gloria lui Dumnezeu, pentru că faţa 

lui „strălucea” în momentul coborârii sale 

de pe munte, în situaţia de faţă a strălucit 

adevărata slavă a Fiului lui Dumnezeu, înainte 

de întruparea Sa.

1. COMUNIUNEA (Luca 9:28)

Evanghelistul Luca este singurul dintre sinoptici care 
menţionează faptul că Mântuitorul Isus Hristos i-a luat pe 
cei trei ucenici cu El, pe munte, ca „să se roage” (Luca 9:28). 
Acest detaliu este foarte important pentru noi. Noi ştim din 
cele patru evanghelii că Mântuitorul Isus Hristos obişnuia 
să petreacă mult timp în rugăciune, cu Dumnezeu Tatăl, în 
mod special pe timpul nopţii. El a dorit ca acest obicei să 
fie preluat şi de către ucenicii Săi, întrucât aveau nevoie să 
înveţe importanţa comuniunii cu Dumnezeu. Chiar şi în 
Grădina Ghetsimani Mântuitorul Isus Hristos „a luat cu El 
pe Petru şi pe cei doi fii ai lui Zebedei” (Matei 26:37). Ceea 
ce este totuşi comun în cele două relatări este faptul că atât 
pe Muntele Taborului, cât şi în Grădina Ghetsimani, cei trei 
ucenici au fost biruiţi de somn (Luca 9:32; 22:45). În grădină, 
Mântuitorul Isus Hristos i-a dojenit pentru lipsa lor de 
veghere şi le-a spus să se roage, să vegheze, deoarece: „duhul, 
în adevăr, este plin de râvnă, dar carnea este neputincioasă” 
(Matei 26:41).

Aici, pe munte, 
ucenicii după ce se 
trezesc din somn, au 
parte de un tablou 
aparte: au văzut „slava 
lui Isus şi pe cei doi 
bărbaţi care stăteau 
împreună cu El” (Luca 
9:32). „Poporul evreu 
a înţeles din Scriptură 
că Ilie nu ar fi murit; 
Dumnezeu însuşi îl 
îngropase pe Moise. 
Evreii aşteptau atât 
întoarcerea lui Ilie, 
cât şi a lui Moise 
la sfârşitul veacului 
(Deuteronomul 18:15-
18; Maleahi 4:5)”6.

O comuniune întreită, cu Moise, cu Ilie şi cu Dumnezeu Tatăl 
care îşi face simţită prezenţa prin acest mesaj direct transmis 
ucenicilor: „Acesta este Fiul Meu preaiubit: de El să ascultaţi” 
(Luca 9:35). 

2. CONTEMPLAREA (Luca 9:32)

Ucenicii Domnului Isus Hristos văzuseră multe, umblând zi 
de zi cu Învăţătorul lor. Cu siguranţă că ei avuseseră parte 
de multe minuni, însă, de data aceasta, au fost martori la ceva 
deosebit, au văzut „slava lui Isus” (Luca 9:32).

Au putut contempla frumuseţea Fiului lui Dumnezeu, 
gloria Sa, pe care o avea înainte de întrupare. Matei ne 
spune că „faţa Lui a strălucit ca soarele” (Matei 17:2), iar 
6 Craig S. Keener, Comentariu cultural-istoric al Noului Testament, (Oradea: 
Casa Cărţii, 2018), 96.

Marcu este singurul evanghelist care ne oferă detalii în plus 
despre veşmintele Sale spunând că: „Hainele Lui s-au făcut 
strălucitoare şi foarte albe, de o albeaţă pe care niciun 
înălbitor de pe pământ n-o poate da” (Marcu 9:3). Evident 
că pentru cei trei apostoli această teofanie specială a fost 
ca o confirmare a identităţii Sale divine. Aici s-a manifestat 
natura Sa divină în toată frumuseţea ei. Deşi unii au încercat 
să găsească paralele din istoria religiilor, în relatările păgânilor 
despre epifaniile zeilor, zeiţelor şi inclusiv zeificarea fiinţelor 
umane, totuşi ceea s-a întâmplat pe Muntele Tabor nu are 
nimic a face cu acestea, nici măcar un element comun. 
Singura paralelă mai apropiată de adevăr este cea cu Moise 
care are parte de o strălucire a feţei sale după ce a stat pe 
munte în prezenţa lui Dumnezeu, ca să primească Legea. 
Moise a reflectat gloria lui Dumnezeu, pe când Isus Hristos a 
manifestat slava lui Dumnezeu întrucât El este deţinătorul ei. 

3. CONSACRAREA (Matei 17:4; Marcu 9:5;  
Luca 9:33)

Entuziasmul lui 
Petru, martor la un 
asemenea eveniment, 
se poate observa 
în afirmaţia sa: 
„Învăţătorule, este 
bine să stăm aici” 
(Marcu 9:5). Prin 
propunerea sa de a 
construi trei colibe, 
sau trei căsuţe, se 
poate interpreta 
şi prin faptul că el 
dorea să prelungească 
experienţa aceea, să se 
poată bucura cât mai 
mult de ea. Îşi dorea 
să ofere un sanctuar 

acestor oaspeţi de seamă. Şi-a propus cumva să le slujească, 
să le fie util, de folos într-un fel anume. A fost o încercare de a 
răspunde prin închinare. 

Unii cercetători încearcă să asocieze propunerea apostolului 
Petru cu Sărbătoarea evreiască a Corturilor (Leviticul 23). 
Nu putem şti exact care a fost intenţia lui Petru, însă putem 
observa dorinţa lui de slujire. Marcu ne spune că din motivul 
fricii şi al venerării ucenicii nu mai aveau cuvinte. Şi totuşi 
Petru se trezeşte vorbind, plin de iniţiativă, cum era el de 
fiecare dată. 

4. CONFIRMAREA (Matei 17:5; Marcu 9:7;  
Luca 9:35)

Evanghelistul Luca ne spune că pe când vorbea apostolul 
Petru, „a venit un nor şi i-a acoperit cu umbra lui; ucenicii 
s-au înspăimântat când i-au văzut intrând în nor. Şi din nor s-a 

6  Calea Credinţei, nr. 450, iulie - august 2023



SCH
IM

BAR
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„Acesta este Fiul Meu preaiubit: 

de El să ascultaţi”  

(Luca 9:35).

auzit un glas care zicea: Acesta este Fiul Meu preaiubit: de El 
să ascultaţi” (Luca 9:34-35).

În Scriptură găsim de multe ori menţionată prezenţa norilor, 
care indică prezenţa lui Dumnezeu. Şi pe Muntele Sinai a 
fost prezent norul, Moise fiind chemat „din mijlocul norului” 
(Exodul 24:16).

În ceea ce priveşte mesajul transmis din nor şi auzit de către 
ucenici, prima parte a mesajului este ecoul vocii pe care am 
mai observat-o la botezul Mântuitorului Isus Hristos: „Tu 
eşti Fiul Meu preaiubit” (Marcu 1:11), doar că de data asta 
este la persoana a treia, mesajul fiind îndreptat către ucenici: 
„Acesta este Fiul Meu preaiubit” (Luca 9:34). 

A doua parte a mesajului divin este o confirmare a divinităţii 
lui Isus Hristos, mărturisite deja de apostolul Petru cu 
câteva zile în urmă (Marcu 8:29). O astfel de recunoaştere 
şi de confirmare a naturii Sale divine obligă la o atitudine de 
ascultare a tuturor învăţăturilor lui Isus Hristos. Ascultare 
înseamnă nu doar auzire, ci şi împlinire. De fapt, acesta 
înseamnă ucenicia: o umblare cu Mântuitorul Isus Hristos, în 
acord cu voia Sa deplină. 

5. CONFIDENŢIALITATEA (Matei 17:9;  
Marcu 9:9)

„Pe când se coborau de pe munte, Isus le-a poruncit să nu 
spună nimănui ce au văzut, până va învia Fiul omului dintre 
cei morţi. Ei au păstrat în ei lucrul acesta şi se întrebau între 
ei ce să însemne învierea aceea dintre cei morţi” (Marcu 
9:9-10).

Mântuitorul le porunceşte celor trei ucenici să păstreze 
secret acest episod. Aici este singura dată când El stabileşte 
momentul în care secretul poate fi făcut public: după ce 
El va învia din mormânt. Domnul Isus Hristos a dorit „să 
împiedice propovăduirea prematură a mesianismului Său 
până când îşi va îndeplini sarcina mesianică”7.

ÎNCHEIERE 

Apostolul Petru a scris mai târziu despre acest 
eveniment astfel: „ca unii care am văzut noi înşine, 
cu ochii noştri, mărirea Lui. Căci El a primit de la 
Dumnezeu Tatăl cinste şi slavă, atunci când, din 

slava minunată, s-a auzit deasupra Lui un glas care zicea: 
«Acesta este Fiul Meu preaiubit, în care Îmi găsesc plăcerea». 
Şi noi înşine am auzit acest glas venind din cer, când eram cu 
El pe muntele cel sfânt” (2 Petru 1:16-18).

Transfigurarea Mântuitorului Isus Hristos este atât o 
întrezărire a gloriei Sale preîntrupate, cât şi un semn al 
suferinţelor care au urmat, potrivit celor două naturi ale 

7 Mark L. Strauss, Comentariu Exegetic al Noului Testament – Marcu, 
(Timişoara: Editura Noua Speranţă, 2022), p. 396.

Sale: divină şi umană8. O înţelegere complexă a ceea ce s-a 
întâmplat pe Muntele Tabor este imposibilă fără a lua în 
calcul crucea şi mormântul gol. 

Isus Hristos Şi-a împărtăşit gloria Sa cu urmaşii Săi cei 
mai apropiaţi. A dorit să îi înveţe pe aceştia, dar şi pe noi 
că suferinţa este calea spre glorie (tema dominantă din 1 
Petru 1:10-12). Aşa după cum spun şi versurile unei cântări 
creştine: drumul slavei trece şi pe la cruce. Dacă vrem să avem 
parte de slava Sa, trebuie să fim dispuşi să păşim alături de El, 
pe urmele Sale, pe calea suferinţei, a purtării crucii, în fiecare 
zi (Matei 16:24). 

Mântuitorul Isus Hristos Şi-a dorit ca atât ucenicii, cât şi 
noi, să nu rămânem doar cu imaginea crucii, a suferinţei, ci 
cu imaginea slavei, a gloriei, a răsplătirii finale. Dumnezeu va 
restaura şi îi va răsplăti pe toţi copiii Săi, care vor rămâne 
credincioşi adevărului Său.

Apostolul Ioan ne încurajează cu aceste cuvinte frumoase: 
„Preaiubiţilor, acum suntem copii ai lui Dumnezeu. Şi ce vom 
fi nu s-a arătat încă. Dar ştim că, atunci când Se va arăta El, 
vom fi ca El, pentru că Îl vom vedea aşa cum este” (1 Ioan 
3:2). 

Domnul să ne întărească pe toţi în această nădejde a 
revenirii Sale! Amin! 
8 Grant R. Osborne, Comentariu Exegetic al Noului Testament – Matei, 
(Timişoara: Editura Noua Speranţă, 2019), 690.
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Afirmaţia pe care ucenicii o 
fac despre Învăţătorul lor 
este una care oferă, celui 

care îşi face timp pentru aceasta, 
un timp şi un spaţiu de meditare şi 
analiză cu privire la motivaţiile care 
stau în spatele tuturor gândurilor, 
atitudinilor şi acţiunilor pe care 
cineva le are sau le întreprinde 
la un moment dat. Ce au văzut 
ucenicii la Domnul Isus astfel 
încât aceştia sunt determinaţi să 
aibă acest moment de reflecţie cu 
privire la El? În ce fel ceea ce a zis 
şi a făcut Domnul Isus în această 
ipostază a constituit pentru ucenici 
un moment de revelaţie cu privire 
la Cel pe care ei Îl urmează? Şi, în 
final, cum ar trebui să fie afectată 
viaţa urmaşilor Domnului Isus 
din această perioadă a istoriei 
de modul în care Domnul lor S-a 
raportat la Dumnezeu Tatăl şi la tot 
ceea ce Îi aparţine? Sunt întrebări 
care îşi caută răspuns şi la care 
trebuie să se încerce să se ofere 
unul potrivit cu nevoia bisericilor 
creştine după Evanghelie de azi.

PASIUNE PENTRU 

ÎMPĂRĂȚIE

 Răzvan NEAGU

„Ucenicii Lui și-au 
adus aminte că 
este scris: «Râvna 
pentru casa Ta 
mă mănâncă pe 
mine».” 
(Evanghelia după 
Ioan 2:17)
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Din perspectiva lui Ioan, acesta este unul dintre 
episoadele importante din viaţa Domnului Isus, 
având în vedere afirmaţia pe care o face în finalul 
Evangheliei pe care o scrie: „Isus a mai făcut 

înaintea ucenicilor Săi multe alte semne, care nu sunt scrise în 
cartea aceasta. Dar lucrurile acestea au fost scrise, pentru ca voi 
să credeţi că Isus este Hristosul, Fiul lui Dumnezeu şi crezând, să 
aveţi viaţa în Numele Lui.! (Ioan 20:30-31). Această concluzie 
legată de perspectiva pe care Ioan, apostolul iubirii, o aduce 
cu privire la Domnul Isus este una care solicită o atenţie 
sporită asupra lucrurilor scrise, pentru că ele afectează 
destinul etern al celor care vor accepta sau ignora ceea ce a 
fost scris, ele încadrându-se în acest scop pe care el îl are cu 
scrierea pe care o supune atenţiei publicului larg.

Din punct de vedere istoric, percepţia cu privire la ceea ce 
reprezintă casa lui Dumnezeu a cunoscut o anumită variaţie. 
La începutul creaţiei, Dumnezeu se întâlnea cu omul în 
răcoarea zilei, fără a se face 
o specificaţie clară cu privire 
la locul unde avea loc această 
întâlnire, ci o desemnare 
a importanţei întâlnirii. 
După căderea omului în 
păcat, o serie de oameni ai 
credinţei construiesc altare 
ca o dorinţă de a se întâlni 
cu Dumnezeu, chiar şi într-un 
context sacrificial, cu Iacov 
punând o piatră de aducere 
aminte şi afirmând că aceasta 
este casa lui Dumnezeu, Betel. 
Apoi, după eliberarea evreilor 
din Egipt, Dumnezeu îi oferă 
lui Moise planuri detaliate cu 
privire la felul în care trebuia 
să arate cortul întâlnirii, locul 
unde ei aveau să-L întâlnească 
pe Eliberatorul lor şi să-I aducă jertfe. În final, la iniţiativa lui 
David şi potrivit cu planurile oferite de Dumnezeu, se ajunge 
la o clădire construită din piatră care-I va fi dedicată lui 
Dumnezeu şi care va cunoaşte reparaţii succesive, ajungându-
se la ceea ce evreii aveau în timpul Domnului Isus şi de care 
şi ucenicii Lui erau foarte mândri (Luca 21:5), la fel ca toţi 
ceilalţi evrei. 

Din punct de vedere al semnificaţiei, casa lui 
Dumnezeu era locul în care omul putea să se 
întâlnească cu Dumnezeu, să I se închine şi să-I 
aducă jertfele şi darurile potrivite perioadei pe 

care o trăia. Aceasta este experienţa pe care o are Iacov 
atunci când fuge din casa tatălui său Isaac şi care îl face să 
declare „cu adevărat, Domnul este în locul acesta şi eu n-am 
ştiut” (Geneza 28:16b). Acest lucru arată că Dumnezeu nu 
este condiţionat de un loc anume, ci El poate fi întâlnit în 
locuri şi situaţii neaşteptate, situaţii care pot aduce schimbări 

radicale în viaţa acelora care conştientizează importanţa 
evenimentului prin care trec.

Din nefericire, de-a lungul istoriei, se observă un transfer 
din perspectiva importanţei de la Proprietarul casei la casa 
însăşi, lucru care nu a fost îngăduit de Dumnezeu de la 
început şi care în final i-a condus pe evrei să fie mai atenţi la 
clădirea făcută din piatră decât la Cel cu care ei trebuiau să 
se întâlnească acolo. Acest lucru se vede atunci când Domnul 
Isus le spune contemporanilor Săi „stricaţi Templul acesta şi 
în trei zile îl voi ridica” (Ioan 2:19b), iar evreii se simt iritaţi de 
această afirmaţie, deşi, aşa după cum explică evanghelistul 
Ioan, El le vorbea despre Templul trupului Său. Evident că 
nu este nici prima nici ultima ocazie în care Domnul Isus 
le vorbeşte despre o realitate spirituală, iar ei încearcă să 
ataşeze o semnificaţie fizică acestor cuvinte ale Domnului 
Isus.

Când ucenicii Domnului Isus 
redau citatul din Psalmul 69, 
unul dintre psalmii mesianici, 
şi îl asociază cu Învăţătorul lor, 
nu este foarte clar ce înţeleg 
ei la momentul în care are 
loc acţiunea. Ei văd pasiunea 
cu care Domnul Isus vrea 
să facă ordine în ceea ce se 
întâmplă în Templu, dar se 
pare că în aceasta şi ei văd o 
dedicare a Lui pentru Templul 
fizic, la fel ca toţi ceilalţi evrei 
din avea vreme; dar ceea ce 
aduce schimbarea la nivelul 
înţelegerii lor este învierea şi 
toate schimbările spirituale pe 
care aceasta le aduce în inima 
celui care crede în înviere. 
Acţiunea Domnului Isus de a-i 

alunga pe negustori din incinta Templului avea menirea de a le 
arăta celor din vremea Lui că în locul în care ei trebuiau să se 
întâlnească cu Dumnezeu ei nu puteau face comerţ în locul 
închinării. Este cât se poate de adevărat că acest amestec 
nu s-a produs peste noapte, dar în acelaşi timp a venit ca un 
răspuns pragmatic la nevoia pe care o aveau cei care veneau 
la Templu ca să aducă jertfe. Era mult mai facil să cumpere un 
animal la Ierusalim ca să-l aducă jertfă decât „să se chinuie” 
să care acel animal de acasă, ceea ce pentru unii reprezenta 
un drum foarte lung. Se prea poate ca de la un moment dat, 
cei care făceau acel comerţ, în colaborare cu preoţii de la 
Templu, să prezinte soluţia cumpărării ca singura acceptabilă 
din perspectiva jertfei fără cusur care trebuia adusă.

Ar fi foarte simplu şi la îndemână să se aducă acuze la adresa 
acelora care au schimbat închinarea care trebuia adusă la 
Templu, dar acest demers nu ar aduce decât o îndreptăţire 
de sine a celor care ar porni pe acest drum. La fel cum 
apostolul Pavel le atrage atenţia celor din Corint că ceea ce 
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Dumnezeu nu este condiţionat 
de un loc anume, ci El 

poate fi întâlnit în locuri şi 
situaţii neaşteptate, situaţii 
care pot aduce schimbări 

radicale în viaţa acelora care 
conştientizează importanţa 

evenimentului prin care trec.

   >>
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s-a întâmplat în istoria evreilor trebuia să fie o experienţă 
din care ei să înveţe ceva, la fel trebuie privit şi acest moment 
descris de Ioan din viaţa Domnului Isus, pentru că oricine şi 
în orice vreme se prea poate să dea importanţă mai mare 
elementelor vizibile din închinare decât Celui căruia I se 
datorează aceasta.

Trăirile ucenicilor din timpul umblării lor cu Domnul Isus sunt 
intense, pline de emoţie şi uneori contradictorii. Sunt puşi în 
dificultate de ceea ce spune şi face Învăţătorul lor şi sunt gata 
să tragă concluzii pripite cu privire la Acesta. Dar, aşa cum 
a mai fost menţionat anterior, învierea şi credinţa în înviere 
este ceea transformă complet modul lor de a gândi şi acţiona. 
După înviere nu este nimic care i-ar putea muta de pe 
traiectoria pe care au pornit. Pasiunea lor pentru Dumnezeu 
şi pentru Împărăţia Lui care va veni îi pune în mişcare şi îi 
determină să ducă mesajul Evangheliei la aceia care au nevoie 
de el. Nici chiar ameninţarea cu moartea nu poate determina 
să abandoneze proiectul încredinţat de Domnul Isus. Citind 
întreg Noul Testament pot fi observate multe situaţii dificile 
prin care trec apostolii şi cei care au crezut propovăduirea 
lor, dar perspectiva eternităţii petrecute în prezenţa lui 
Dumnezeu îi face să rămână fermi de partea lui Dumnezeu şi 
să îşi continue lucrarea de propovăduire a Evangheliei.

Astăzi sunt vremuri interesante şi ar fi bine ca 
toţi aceia care îşi atribuie numele de copii ai lui 
Dumnezeu să fie atenţi la ceea ce se întâmplă în 
ei, în jurul lor şi să înţeleagă ceea ce trebuie făcut 

în această perioadă. Sunt suficient de multe cazuri în care 
se pune un foarte mare accent pe clădirea în care au loc 
întâlnirile bisericii răscumpărate prin sângele Domnului Isus, 
ajungându-se la situaţia în care aceasta este considerată un 
loc sfânt (oare ce o însemna aceasta?), evident fără a verbaliza 
acest lucru, dar având o atitudine care conduce la această 
concluzie. Aceasta nu înseamnă că locul de întâlnire trebuie 
desconsiderat, ci că el trebuie văzut aşa cum este: o facilitate 
pe care Dumnezeu o pune la dispoziţia celor care au crezut 
pentru a se întâlni, pentru a se închina împreună şi pentru a 
se încuraja unii pe alţii de a continua să meargă pe calea pe 
care au pornit.

Râvna pentru casa lui Dumnezeu se poate traduce azi cu 
disponibilitatea fiecărui credincios în parte de a-şi împlini 
rolul în Trupul Domnului Isus astfel încât biserica să continue 
să crească atât din punct de vedere al maturităţii, cât şi din 
punct de vedere numeric. Pasiunea pentru Împărăţie trebuie 
să fie reflectată în gândirea, atitudinile şi acţiunile pe care 
urmaşii lui Hristos de azi le au atât unii faţă de alţii, cât şi 
faţă de cei care nu-L cunosc pe Dumnezeu astfel încât cei 
care ajung la o întâlnire de părtăşie a bisericii să exclame ca 
Iacov odinioară: „cu adevărat, Domnul este în locul acesta şi 
eu n-am ştiut”. Întâlnirile bisericii trebuie să fie acele ocazii 
în care oamenii să fie puşi legătură cu Dumnezeu şi în care 
ei să înţeleagă şi să simtă nevoia de a recunoaşte autoritatea 
Domnului Isus asupra vieţilor lor şi nevoia ca păcatele lor să 
fie iertate de Acela care vrea şi poate să facă aceasta.

• Pasiunea pentru Împărăţie trebuie să îi determine 
pe cei care fac parte din ea să se unească şi să lupte 
împotriva tuturor comploturilor pe care Satan le ridică 
împotriva lor şi nu să îi aducă în situaţia de a se lupta unii 
cu alţii. Lupta pe care urmaşii Domnului Isus o au de dus 
nu este împotriva cărnii şi sângelui (adică a oamenilor de 
lângă ei), ci ea este o luptă spirituală care trebuie dusă cu 
arme spirituale.

• Pasiunea pentru Împărăţie trebuie să conducă la 
o disponibilitate tot mai mare de a studia Cuvântul lui 
Dumnezeu la nivel individual, dar şi în părtăşia celor 
credincioşi adevărului. Pasiunea pentru Împărăţie trebuie 
să îi determine pe ucenicii de azi să apeleze cât mai des 
la rugăciune şi la post, şi aceasta nu ca o modalitate prin 
care să-L oblige pe Dumnezeu să facă ceea ce vor ei, ci 
ca una prin care să înţeleagă ce au ei de făcut şi cum se 
pot încadra cel mai bine în ceea ce cere Dumnezeu de 
la ei.

• Pasiunea pentru Împărăţie trebuie să conducă la 
dorinţa de a părăsi zona de confort personal şi de a 
merge pe câmpul de luptă al Evangheliei şi de a duce 
mesajul ei la cei care au nevoie. La a fi dispuşi să sacrifice 
timp şi tot ceea ce este necesar pentru ca acest lucru 
să se întâmple. La a înţelege că înzestrările spirituale 
pe care Dumnezeu le-a pus în fiecare prin Duhul Sfânt 
trebuie folosite pentru binele celorlalţi credincioşi şi 
la a evita să se folosească diferite pretexte, cum ar fi şi 
implicarea în propria familie (care este importantă!) ca o 
scuză pentru lipsa de implicare în biserică, iar aceasta să 
fie văzută, aşa cum spunea cineva, ca familia mare în care 
fiecare credincios a fost aşezat.

Concluziile le poate trage fiecare cititor în dreptul 
lui, dar ele trebuie să conducă la această dedicare 
faţă de Împărăţia lui Dumnezeu şi valorile pe care 
El le-a aşezat în ea. La fel cum Domnul Isus a fost 

dedicat lui Dumnezeu şi Împărăţiei Lui, la fel cum apostolii şi 
toţi ceilalţi ucenici din vremea lor au fost dedicaţi aceloraşi 
lucruri ca Învăţătorul lor, la fel şi urmaşii Lui de azi trebuie 
să fie conduşi de aceleaşi valori şi idealuri, iar Pasiunea pentru 
Împărăţie să se concretizeze în atitudini, vorbe şi acţiuni 
potrivite cu aceasta. 

Râvna pentru casa lui 
Dumnezeu se poate traduce 

azi cu disponibilitatea fiecărui 
credincios în parte de a-şi 

împlini rolul în Trupul Domnului 
Isus astfel încât biserica să 

continue să crească.
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 Emanuel CIUPE

– „Ce faci?” 

– „Stau pe net!”

În primii ani în care internetul a devenit disponibil la scară 
largă în România, aceasta era expresia comună folosită 
pentru a descrie utilizarea lui. Nu era însă şi cea oficială. 
Expresia oficială era aceea de a naviga pe internet (eng. 
“surfing the web”). Există o diferenţă foarte interesantă 
între cele două expresii care arată de fapt două modalităţi 
fundamental diferite în ce priveşte interacţiunea cu lumea 
online.

Acţiunea de a „sta pe internet” poate fi comparată cu 
imaginea unei plute care pur şi simplu stă în mijlocul apelor. 
Ea nu are nicio direcţie, ci este purtată în toate părţile după 
cum o influenţează curenţii maritimi. Controlul asupra unei 
plute este foarte mic aşa că singurul lucru pe care îl poţi 
face este să stai şi să aştepţi ceva, orice. Acţiunea de a naviga 
pe internet însă poate fi comparată însă cu un vapor care 
nu doar stă în apă, ci merge prin ele înspre o ţintă precisă. 
Controlul este al ambarcaţiunii şi nu al apelor care, deşi au 
o forţă deosebit de mare, nu pot devia vasul de la cursul său 
maritim.

Dată fiind această diferenţă, cum ar putea în mod practic un 
tânăr creştin, bazat pe valorile Scripturii, să navigheze prin 
mediul online folosindu-l într-un mod înţelept? 

Răspunsul #1: mediul online trebuie folosit cu 
discernământ. „Toate lucrurile îmi sunt îngăduite, dar 
nu toate sunt de folos!”. Un tânăr trebuie să îşi dezvolte 
o proprie capacitate de a discerne între ceea ce este 
inutil şi ceea ce are un folos autentic pentru propria viaţă. 
Navighează prin mediul online căutând un folos spiritual, 
educaţional, intelectual, cultural sau relaţional în fiecare 
conţinut pe care îl vizionezi sau creezi.

Răspunsul #2: mediul online trebuie folosit cu limită. „Toate 
lucrurile îmi sunt îngăduite, dar nimic nu trebuie să pună 
stăpânire pe mine!”. Google şi Apple au dezvoltat aplicaţii 
native pentru Android şi iOS de limitare a timpului petrecut 
pe aceste device-uri tocmai pentru că toată lumea ştie 
ce putere de atracţie pot avea. Cu atât mai mult un tânăr 
creştin care preţuieşte zilele primite din partea Domnului, 
va pune limite clare în ce priveşte timpul alocat şi conţinutul 
vizionat. 

Răspunsul #3: mediul online trebuie folosit cu scop. „Toate 
lucrurile sunt îngăduite, dar nu toate zidesc.”. Scopul unui 
tânăr creştin este să se zidească la nivel spiritual pentru a 
fi tot mai aproape de Dumnezeu şi tot mai mult asemenea 
chipului Domnului Isus. Adevăratul scop nu e divertismentul 
şi nici popularitatea personală, ci creşterea în toate 
privinţele. 

Deci, nu mai „sta” degeaba în mediul online! Navighează prin 
el cu discernământ, limite şi scop pentru ca mediul online să 
fie o binecuvântare (şi) pentru tine. 

Nu sta  
pe  
internet;  
mai 
degrabă, 
navighează 
prin el!discernământ | limite | scop
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Interviu
INTERVIU CU
MIRCEA 
CIOATĂ
90 DE ANI

Creştinii din prima generaţie erau simpli, 
dar comunicau cu Dumnezeu. Eram 
copil, mergeam de mână cu tata şi 
ne întâlneam cu un alt creştin. Prima 
întrebare: „Ce ţi-a vorbit Dumnezeu azi?”. 

 Emanuel RĂDUŢ

Mircea Cioată s-a născut la 27 mai 1933, în oraşul 
Ploieşti, ca al doilea fiu al familiei Ioan (1895-1985) 
şi Constanţa (născută Dobrescu, 1898-1975) Cioată, 
după Silviu (1931-1997) şi înainte de Ecaterina 
(căsătorită Toader, 1938-1976). A urmat Şcoala 
Primară Nr. 6 din cartier (1940-1944), apoi Liceul 
„Petru şi Pavel” din Ploieşti (1944-1948), de unde 
s-a transferat la Şcoala Tehnică Medie Metalurgică 
Ploieşti (1948-1952). Şi-a continuat educaţia 
inginerească la Facultatea de Mecanică din Braşov 
(1952-1956). 

Născut în familie de creştini după Evanghelie, în 
1946 s-a întors la Dumnezeu şi, în 1948, a primit 
botezul, împreună cu fratele său Silviu, în Adunarea 
din Ploieşti, strada Negru Vodă nr. 5, unde a fost 
membru, slujitor şi prezbiter până în 1996, când s-a 
mutat în Adunarea din strada Miciurin nr. 6, unde 
slujeşte cu Evanghelia şi în prezent, atât în Adunarea 
locală, cât şi în zonă.

După facultate, în 1956 s-a angajat la Uzina „1 
Mai” din Ploieşti, unde a devenit proiectant (1962). 
De aici, în 1973, a fost transferat la Institutul de 
Proiectare şi Cercetare Utilaj Petrolier (IPCUP), 
unicul din lagărul socialist, ca inginer principal 
proiectant gradul I, fiind deţinătorul şi a câtorva 
brevete de invenţii în domeniu. 

În 1957 s-a căsătorit cu Florica Rotăreanu (1937-2019), născută la 
Brăila şi membră a Adunării din Buşteni, judeţul Prahova, botezată 
în 1954 de Ghiţă Grapă. Împreună sunt părinţii a trei copii: Gabriela, 
Nausica şi Mircea.

Împreună cu fratele său, Silviu, şi cu alţi credincioşi din Ploieşti şi 
din ţară, a fost implicat în „Canalul 81” privind transportul ilegal de 
Biblii, activitate clandestină pentru care a fost arestat (1981), judecat 
şi condamnat la cinci ani şi trei luni de închisoare (1982), din care a 
executat şase luni la Penitenciarul din Caragiale, judeţul Dâmboviţa, 
fiind eliberat prin Decretul Prezidenţial 200/27 iulie 1982. 

În 1997 s-a pensionat, fiind apoi ales preşedinte al Cultului Creştin 
după Evanghelie din România, pentru două mandate (1998-2006), 
succedându-l pe fratele său Silviu (1990-1997), trecut în veşnicie. 
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La 90 de ani, fratele Mircea a avut amabilitatea de a ne 
răspunde la câteva întrebări:

Frate Mircea, sunteţi fiul unei familii 
din prima generaţie de creştini după 
Evanghelie din Ploieşti. Vă rugăm să ne 
povestiţi despre familia dumneavoastră 

şi despre Adunarea în care aţi crescut.

M-am născut în Ploieşti, la 27 mai 1933, într-o familie 
creştină după Evanghelie. Părinţii mei L-au cunoscut pe 
Domnul Isus Cristos de tineri şi până la bătrâneţe au trăit 
sub presiunea celui rău. 

Părinţii tatălui meu locuiau în satul Ciuperceni, lângă Târgu 
Jiu. Când au aflat să fiul lor s-a pocăit, i-au făcut un săculeţ, 
i-au pus în el o haină, o bucată de pâine şi o bucată de 
brânză şi i-au spus: „Ne-ai făcut ne ruşine în sat, pleacă! 
Să nu mai intri în această curte nici la moartea noastră.” 
Tatăl meu era prieten cu fratele Dumitru Tiţa din Craiova, 
şi a plecat spre el (1912). Fratele Tiţa l-a dus la Bucureşti în 
Adunarea din cartierul Crângaşi. Aici se angajează la CFR-
Triaj. În timpul acesta cunoaşte o altă faţă a persecuţiei. Un 
grup de ţigani, puşi de preotul cartierului, întră şi-i bate pe 
creştini. Pe tatăl meu îl scot pe fereastră. În acest timp cuiul 
zăvorului ferestrei îi taie burta. Ţiganii văzând cum, de pe 
piept, iese sânge, au fugit. De multe ori ne arăta cicatricea de 
circa 20 cm de pe piept, asistată medical de fraţi şi vindecată 
miraculos de Domnul.

Mama era din Ploieşti, locuia în cartierul unde se găsea o 
casă de rugăciune (strada Negru Vodă nr. 5). Mama făcea 
parte dintr-o familie înstărită, care au dat un teren pentru 
construirea catedralei din Ploieşti, şi considerau că au 
„asigurată veşnicia” pentru întreaga familie. Când au aflat 
de întoarcerea ei la Dumnezeu, i-au rupt certificatul de 
naştere şi au dezmoştenit-o spunând: „în această curte nu 
vei mai intra nici la moartea noastră”. Câteva zile a dormit 
în Adunarea din strada Negru Vodă nr. 5, unde locuia familia 
Ştefănică, cu sora Paraschiva, după care a plecat la Bucureşti 
unde erau celelalte surori de trup, care, după întoarcerea la 
Dumnezeu, s-au mutat în Bucureşti la Adunarea din Crângaşi. 
Aici l-a cunoscut pe tatăl meu şi s-au căsătorit şi s-au mutat 
în Ploieşti unde au construit casa pe strada Veronica Micle 
nr. 2, în apropiere de gara CFR Ploieşti, unde a lucrat până la 
sfârşit.

Creştinii din prima generaţie erau simpli, dar comunicau 
cu Dumnezeu. Eram copil, mergeam de mână cu tata şi ne 
întâlneam cu un alt creştin. Prima întrebare: „Ce ţi-a vorbit 
Dumnezeu azi?”. Iar eu, în gând, ziceam: „Tata nu s-a speriat 
când a venit la el Dumnezeu cu aripile Sale?”. Pe antreul 
casei aveam un tablou, doi copii treceau peste un pod şi un 
înger cu aripile sale îi ocroteau. Aşa Îl vedeam eu atunci pe 
Dumnezeu.

Cum v-aţi întors la Dumnezeu? Când 
şi unde aţi primit botezul? Cine v-a 
botezat?

În anul 1942 s-au închis Adunările în urma 
intrării României în război. Între creştini era o efervescenţă 
(vizite + rugăciuni + îmbărbătări din Cuvântul Domnului). În 
fiecare zi se întâlneau prin case.

Într-o seară, mama ne strânge şi ne spune: „Noi nu ne 
vom evacua din Ploieşti, fără tata viaţa e imposibilă. 
Rămânem în Ploieşti, ori trăim toţi, ori murim toţi.” Au fost 
bombardamente grele, au fost bombe care ne-au acoperit 
cu pământ, sau a căzut tencuiala peste noi, dar nu am murit. 
Cinci bombe de câte 250 kg şi 600 kg, care ne puteau face 
una cu pământul, n-au explodat. Pe peroanele gării CFR 
Ploieşti Sud erau amplasate trei tunuri antiaeriene pentru a 
proteja rafinăriile, din această cauză au aruncat cu bombe la 
intrarea în Ploieşti.

În 1944, când trupele sovietice se îndreptau spre Ungaria, 
treceau pe un drum între gara CFR şi locuinţa noastră. 
Nemţii, care deserveau tunurile, au eliberat un lagăr de 
prizonieri sârbi şi a început măcelul. Toate casele au fost 
afectate de luptele de stradă, afară de casa noastră, care, 
pentru scurt timp, devenise comandament rusesc. 

În anul 1945 s-au deschis Adunările, şi s-a constatat o 
creştere semnificativă a membrilor.

În 1946, Silviu, fratele meu mai mare cu doi ani, şi cu mine, 
îi spuneam fratelui Johann Bührer, care era o persoană 
deosebită, aşa: „Noi am trecut vii prin bombardamente 
şi luptele de stradă, ca printr-o minune, ne-am hotărât 
să plătim preţul salvării închinându-ne viaţa noastră lui 
Dumnezeu.” Ne-am îmbrăţişat toţi, însă fratele Johann 
Bührer s-a ocupat în mod deosebit de noi. A venit de câteva 
ori şi acasă pentru a ne învăţa unele principii. Şi anume: (1) 
Să nu treacă o zi, să nu vă hrăniţi din Cuvântul Domnului, 
dar nu singuri, ci cu Duhul Sfânt. Iar când Duhul Sfânt vă 
va învăţa din Cuvântul Domnului ceva deosebit, opriţi-vă, 
mulţumindu-i Tatălui Ceresc şi promiteţi că veţi face aşa 
cum v-a învăţat, în toată viaţa. Descoperiţi felul în care 
Duhul Sfânt vă învaţă. (2) Comunicaţi cu Dumnezeu pe linia 
Duhului Sfânt, „este câştigul cel mai mare în viaţă”. (3) Să 
nu treacă o zi în care să nu fi spus cuiva despre Dumnezeu. 
Primul căruia i-am spus a fost colegul meu de bancă la Liceul 
„Petru şi Pavel” din Ploieşti, Nichita Stănescu – poetul. (4) 
Când fraţii constată că trebuie să vă botezaţi, faceţi ca un act 
de ascultare, nu întrebaţi de ce, veţi afla în veşnicie. Şi alte 
sfaturi.

În 1948 s-au hotărât botezuri. Iniţial s-au înscris mai mulţi, 
dar împuternicitul cultelor a cerut o listă cu cei care vor să 
se boteze. Pe 8 noiembrie 1948 am rămas doi – Silviu şi cu 
mine – elevi de liceu. Despre botez a vorbit fratele Florea 
Moisescu din Bucureşti (era prieten cu tatăl nostru). Am fost 
botezaţi de către fratele David Teodorescu din Ploieşti.
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De-a lungul anilor aţi cunoscut mulţi 
pionieri şi fraţi lucrători din ţară. 
Puteţi să ne spuneţi despre anumiţi 
fraţi care v-au marcat în viaţă? 

Este vreunul pe care îl consideraţi mentorul 
dumneavoastră? 

În anul 1948 a fost reforma învăţământului şi noul director 
al şcolii a venit în clasă (era un muncitor) şi a spus că nu se 
va mai face religia şi fiecare să aducă Bibliile pentru topit. 
Colegul meu mi-a lăsat Biblia lui pe care am folosit-o ani 
de zile. Pe 9 noiembrie 1948, intră acel director în clasă 
şi întreabă: „Cine este Cioată Mircea?”. Mă ridic şi mă 
dă afară din clasă, spunând: „Te-ai botezat la misticism, ai 
făcut de râs şcoala comunistă şi eu te-am exmatriculat 
din şcoală.” Am plecat plângând, căci voiam să învăţ. Acasă, 
Silviu mergea la şcoală după amiază şi mi-a zis: „Să ne 
rugăm până când Domnul ne arată drumul gândit de El.” 
Frământările au durat până la orele 17.00, când I-am spus 
Domnului: „Doamne, chiar dacă nu voi putea să învăţ, voi 
fi analfabet, eu de Tine nu mă las.” În acel moment ne-a 
cuprins o bucurie, că sunt pe un drum cu Domnul, nu sunt 
singur. Pe 10 noiembrie 1948 o voce pală mă trezeşte şi-mi 
spune: „Scoală-te, du-te la şcoală şi spune-i dorectorului 
aşa: ‹Tovarăşe Director, eu ce voi face, voi întări rândurile 
analfabeţilor în Republica Populară Română?›” Când a auzit 
directorul cuvintele acestea s-a îngălbenit (nu ştiam atunci 
că ei aveau ca principiu eliminarea analfabetismului), m-a luat 
de guler şi m-a adus în clasă şi a spus colegilor mei că eu voi 
fi coleg cu ei şi să nu se lege de mine. Acea voce m-a însoţit 
zeci de ani. Şi acum înţeleg că acel episod a fost gândit de 
Dumnezeu pentru a începe comunicarea cu mine. Silviu 
avusese aceste relaţii înaintea mea şi nu mai avea nevoie de 
drumul pe care l-am parcurs eu. 

Părtăşia cu Mântuitorul a însemnat o viaţă binecuvântată, 
chiar dacă nu am fost scutit de împotriviri din partea 
Satanei. Am să dau un exemplu. Fiind atras de tehnică de 
la liceu, m-am dus la o şcoală tehnică din Ploieşti. Nefiind 
membru în Uniunea Tineretului Comunist, nici în Partidul 
Comunist Român, relaţiile s-au dovedit ostile. Cu toate 
că învăţam foarte bine m-au trimis să lucrez proiectul de 
diplomă de tehnician la Fabrica „Steagul Roşu” din Braşov 
(atunci oraşul Stalin). Aici (la Braşov) m-am împrietenit cu o 
generaţie superioară mie, de lucrători, şi aici am dat examen 
pentru intrarea la facultate. Eu primisem drept de intrare 
la facultate fără examen, pe baza rezultatelor obţinute, dar 
nu m-a anunţat nimeni. Dumnezeu s-a folosit de aceste 
împrejurări pentru maturizarea mea spirituală, împreună 
cu familiile Leancu, Guşu, Rotaru, Vinţi, Cîrstea, Vlaicu, 
Zârnoveanu, Fodor, Holzmann, Lorenţ şi alţii. În acelaşi timp, 
Silviu făcând Facultatea de Medicină din Cluj s-a împrietenit 
cu fraţii maghiari din Cluj (familia Szabo) şi cu fraţii nemţi 
din Sibiu (familiile Wilhelm Fritsch, Ernst şi Teo Nichesch).

Pe parcurs ne-am împrietenit cu familiile Vizitiu, Florescu, 

Vieru şi alţii din Craiova şi familia Ciopaşiu (Mihai, Emanuel) 
din Bucureşti, familia Pricop din Sighetu Marmaţiei, familia 
Mihai Vasilache din Iaşi. Şi lista continuă.

Un grup de peste 70 de fraţi eram uniţi de Dumnezeu 
pentru rezolvarea problemelor frăţeşti din ţară, deoarece în 
1949-1950 au fost daţi afară din ţară toţi misionarii străini 
care asigurau atunci o atmosferă de echilibru spiritual.

Împreună cu alţi credincioşi din Ploieşti, în 
anii ’70 aţi fost închis pentru transportul 
de Biblii. Care este amintirea cea mai 
puternică pe care o aveţi din acea 

perioadă? V-a fost teamă? În ce alte acţiuni aţi 
mai fost implicat?

În legătură cu transportul de Biblii, în care am fost şi 
eu implicat, se pot scrie multe, dar Autorul este numai 
Dumnezeu, care a reparat şi greşelile umane. A fost o 
minune dumnezeiască, în care omul nu îşi asumă meritele. 

Care a fost implicarea dumneavoastră 
în lucrarea zonală şi naţională înainte 
şi după revoluţie. Aţi deţinut şi două 
mandate de preşedinte al Cultului, 

succedându-l pe fratele dumneavoastră care a 
avut două mandate anterioare. 

În afară de implicarea mea „subterană”, la Uniune am venit 
odată cu fratele Victor Dumitrescu, care era din Ploieşti şi 
ne-a solicitat de mai multe ori. 

După revoluţie am participat la reorganizarea naţională, 
întroducând zonalele cu scopul de a degreva Uniunea 
în cazul în care comuniştii vor relua conducerea (era 
perioada mineriadelor). La întâlnirile zonale am pus accent 
deosebit pe studii biblice, deoarece noi făcuserăm studii 
cu Navigatorii, BEE şi altele, şi le-am considerat benefice 
lucrării în Adunări. 

În perioada 
mandatelor 
mele pot 
spune că am 
asigurat un 
climat pozitiv 
de lucru, 
eliminând 
conflictele. 
Rezultatele 
eu le aştept 
în Cer de 
la Domnul 
nostru, că 
pentru El şi în 
numele Lui am 
lucrat. 
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La această vârstă înaintată, privind 
înapoi, ce îndemnuri puteţi da 
generaţiei actuale din experienţa 
umblării dumneavostră cu Dumnezeu? 

După 90 de ani de viaţă şi 75 ani de călătorie cu 
Mântuitorul fac, cu toată sinceritatea, o retrospectivă. La 
început frăţietatea era simplă, dar Îl arăta pe Domnul Isus 
Cristos prin viaţa lor, vorbirea lor şi comportarea lor. 
Ei comunicau cu Dumnezeu în aşa fel că ascultătorii se 
întorceau la Dumnezeu după o vorbire simplă, dar plină de 
dragostea. Dragostea frăţească era divină. Când vorbeau 
de la amvon Ioan Severa, Grigore Fotino Constantinescu, 
Florea Moisescu şi alţii, mişcau inimile ascultătorilor. Aveau o 
relaţie de părtăşie cu Dumnezeu (1 Corinteni 1:9), aşa încât 
persecuţiile de la început ale Bisericii Ortodoxe au fost 
continuate în comunism de partid. Ortodocşii au părăsit 
Biserica şi au intrat în partid, lăsând bisericile goale.

În acele vremuri şi noi copiii aveam un caiet în care scriam 
textul şi explicaţiile deoarece hrana spirituală era condiţia 
esenţială a existenţei noastre.

Un salut pentru cititorii revistei 
noastre.

În sfârşit, doresc să mă întâlnesc în Împărăţia 
Tatălui Ceresc cu toţi cititorii revistei, dar să 

nu uitaţi: nu se intră uşor (1 Petru 4:18), nu intră mulţi (Luca 
13:23), intră numai biruitorii (Apocalipsa 2:7, 2:11, 2:17, 
2:26, 3:5, 3:12, 3:21), deci luptă-te lupta cea bună a credinţei, 
păzeşte credinţa Domnului Isus Cristos (2 Timotei 4:7).

O viaţă de părtăşie cu Mântuitorul este o viaţă 
binecuvântată, o viaţă de biruinţă. 
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Anunt,
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I Joi noaptea, am simţit 

că îmi ard ochii în cap. 
Soţia a simţit că ceva 

nu e bine cu mine şi mi-a 
zis: „Tu ai febră.” „Nu, nu 
am nicio febră.” Într-un final 
m-a convins să măsurăm 
temperatura corpului. Într-
adevăr aveam 39,5. Am 
luat paracetamol. Parcă a 
fost mai bine, dar nu prea 
bine. Am avut febră şi în 
următoarele zile. La indicaţia 
medicului am luat antibiotice 
şi a trebuit să stau în casă, 
câteva zile. Dar erau atâtea 
de făcut!

Ce înseamnă slujirea? 
În primul rând voi da un sinonim 
al slujirii: servire. Iar acum voi 
enunţa definiţia slujirii. Cea mai 
bună definiţie o găsesc în prima 
parte a versetului din Eclesiastul 
9:10: „Tot ce găseşte mâna ta să 
facă, fă cu toată puterea ta!”. 
Bineînţeles că textul vorbeşte 
aici de mână, dar nu e greu să 
observăm că această acţiune, 
a „face” cu „mâna”, nu se 
rezumă doar la acest mădular, 
ci implică tot trupul, inclusiv 
mintea. Adică, a sluji înseamnă 
a vedea şi a face ceea ce trebuie 
făcut cu pasiune, cu drag, din 
toată inima. Slujirea aceasta 
se face în folosul cuiva. Pot să 
mă slujesc pe mine, pe alţii, pe 
Dumnezeu sau chiar obiecte şi 
lucruri neînsufleţite (maşina, 
telefonul, hainele).

 Narcis LUNGU

SLUJIREA 

SLUJEȘTE BINE

„La fel ca toţi 
creştinii, şi noi, 
ca misionari 
în Republica 
Moldova, zilnic 
ne luptăm nu 
doar să slujim, ci 
să-L urmăm pe 
Domnul Isus.”

Servire
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Ce înseamnă 
slujirea creştină?

Slujirea creştină are aceeaşi 
definiţie ca slujirea, aşa cum 
am redat-o mai sus, dar ceea 
ce diferă radical este cui îi este 

destinată ea. Slujirea creştină este 
destinată exclusiv, şi în primul rând, 
lui Dumnezeu. Măcar că noi slujim 
semenului nostru, o facem ca pentru 
Domnul Isus (Matei 25:40). Măcar că 
noi îngrijim anumite obiecte, scopul 
nu sunt obiectele în sine, ci slujirea 
Stăpânului Dumnezeu cu acele mijloace.

Când am primit chemarea de a veni 
în Moldova şi de a sluji pe Domnul 
aici, am făcut o listă cu motive pro 
şi motive contra. După şase luni de 
căutare în a înţelege voia Domnului, am 
primit răspunsul că da, Domnul vrea să 
venim în Moldova. Unul dintre cele mai 
hotărâtoare motive pro, adică motiv 
pentru care am decis să venim aici a 
fost acesta: „Cum aş putea trăi viaţa 
în continuare ştiind că Domnul ne-a 
chemat la slujire în Moldova şi noi n-am 
vrut?”.

Dar acum, să revenim la ideea din 
introducere, când, din cauza bolii, nu am 
putut face mai nimic. M-am simţit fără 
rost. Uneori condamnăm activismul, 
slujirea multă. De ce oare?

Slujirea e 
insuficientă

Domnul Isus a zis lui Andrei 
şi lui Filip, atunci când 
grecii doreau să-L vadă pe 
Isus: „Dacă Îmi slujeşte cineva, 

să Mă urmeze” (Ioan 12:26). Grecii 
aceştia au făcut un serviciu Domnului 
Isus: au venit de departe, au cheltuit 
pentru a-L vedea pe Domnul Isus, 

precum azi când unii se înghesuie să 
atingă o vedetă a zilelor noastre. Apoi 
urmau să se întoarcă acasă cu trofeul: 
L-am văzut pe prorocul galileean, din 
Nazaret.

Domnul Isus însă nu urmărea să fie 
vedetă, pentru că, mai înainte le-a zis 
lui Andrei şi lui Filip: „dacă grăuntele de 
grâu, care a căzut pe pământ, nu moare, 
rămâne singur” (Ioan 12:24). Domnul 
Isus nu urmărea doar slujirea acestor 
oameni. El dorea ca ei să Îl urmeze. A-L 
urma pe Domnul Isus include slujirea 
Sa, dar nu se rezumă doar la asta.

La fel ca toţi creştinii, şi noi, ca misionari 
în Republica Moldova, zilnic ne luptăm 
nu doar să slujim, ci să-L urmăm pe 
Domnul Isus. Părtăşia cu Domnul Isus 
prin citirea Bibliei, meditarea la ce am 
citit, rugăciunea fierbinte, sunt baza unei 
zile pline de slujire eficientă a Domnului 
Isus. Dar dacă angajatul, la prima oră de 
serviciu, nu ascultă atent instrucţiunile 
şefului şi nu pune întrebări şi nu cere 
ajutor, va putea el sluji bine? Nu.

Domnul a salvat câteva persoane aici, în 
Orhei. Sunt chemat să priveghez asupra 
sufletelor lor. În momentele când stăm 
de vorbă, când le vizitez, obişnuiesc să 
le întreb: „Mai citiţi din Biblie? Ce aţi 
citit azi? Vă mai rugaţi? Aveţi o listă de 
rugăciune?”. Şi discuţia nu se opreşte 
doar aici, ci merge mai departe spre 
slujire, spre activitate: „Nu v-am văzut 
miercurea trecută la adunare? Cum 
mai e la serviciu? Mai spuneţi colegilor 
dumneavoastră despre Domnul? Cum 
Îl mai slujiţi pe Domnul? Ce mai faceţi 
pentru El?”. Discuţia începe de aici, 
de la părtăşia personală cu Domnul. 
Dacă este o problemă de slujire a unui 
credincios, ea sigur porneşte de la 
părtăşia personală cu Domnul. 

Dar, nu doar prezbiterii sunt chemaţi 
să vegheze în acest mod, ci toţi 

credincioşii suntem chemaţi „să veghem 
unii asupra altora” (Evrei 10:24). Chiar 
dacă nu sunteţi obişnuit cu acest mod 
de abordare, trebuie să ne obişnuim 
cu el. Când te întâlneşti cu un frate, şi 
nu este doar în trecere şi aveţi timp de 
discuţie, să nu lipsească întrebările pe 
care le-am scris mai sus. Asta înseamnă 
să veghem unii asupra altora!

Slujirea este o 
onoare, dar ni se 
poate lua

Părinţii mei, atunci când erau 
tineri, îşi spuneau: „Cine ştie 
dacă o să mai prindem noi 
pensia.” Şi iată că au prins-o. Şi 

noi, uneori, gândim la fel. 

Oare există posibilitatea ca un 
credincios să iasă sau să fie scos la 
pensie? Se poate ca unui creştin să i se 
ia slujirea. Domnul Isus îi spune Martei 
care „era împărţită cu multă slujire” (Luca 
10:40), că Maria „şi-a ales partea cea 
bună, care nu i se va lua”. Subliniez „care 
nu i se va lua”. Se înţelege că partea 
Martei i se putea lua. 

Avem o pildă în Luca, unde această idee 
reapare: pilda ispravnicului necredincios 
(Luca 16:1-13). Omul bogat Îl reprezintă 
pe Dumnezeu. Ispravnicul omului bogat, 
avea în administrare proprietatea 
stăpânului. Dar ispravnicul nu a fost 
credincios stăpânului, de aceea acesta 
l-a dat afară din isprăvnicie. Deci, 
învăţătura principală a pildei este să fim 
credincioşi Domnului în administrarea 
lucrurilor pe care El ni le-a încredinţat 
pentru o vreme. Dacă nu suntem 
credincioşi în slujirea încredinţată, 
Domnul ne va scoate din slujire.

Ideea e evidenţiată şi în pilda talanţilor. 
Robii au primit sacii cu bani (talanţii) şi 
apoi, la întoarcerea stăpânului, au dat 
socoteală de slujirea lor. Cei care au 
servit bine pe stăpân şi au făcut să i 
se înmulţească averea, au fost puşi să 
slujească în continuare: „Bine, rob bun 
şi credincios; ai fost credincios în puţine 
lucruri, te voi pune peste multe lucruri; 
intră în bucuria stăpânului tău.” (Matei 
25:21). Cel ce nu a slujit deloc a fost 
izgonit în întunericul de afară.

„să veghem unii asupra altora” 
(Evrei 10:24).

Servire
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Oare când ne scoate Domnul 
din slujire? Fără îndoială 
că textele menţionate mai 
sus ne indică un moment al 

judecăţii, deci al plecării de pe pământ şi al 
întâlnirii cu Domnul. Credem că e vorba 
de judecata credincioşilor, atunci când unii 
vor fi mântuiţi „ca prin foc” (1 Corinteni 
3:15). Lucrare acestora, slujirea acestora a 
fost cu lemn, fân, trestie. În faţa oamenilor 
a dat bine, dar în faţa judecăţii Domnului 
nu a rezistat.

Dar, în pilda din Matei 25 vedem ce s-a 
întâmplat robului care nu a slujit deloc 
stăpânului: a fost aruncat în întunericul de 
afară. Vor fi „robi” ai Domnului care nu 
au slujit deloc pe Domnul, trimişi în iad? 
Textul biblic aşa spune.

Ce înseamnă însă partea Martei, parte 
care i se va putea lua? Înţelegem că aici se 
încadrează cei care vor fi mântuiţi „ca prin 
foc”. Ei nu L-au slujit bine pe Stăpân, deşi au 
primit sacul cu bani - „talantul”. Lor nu li se 
va încredinţa servirea Regelui, când va veni 
în Împărăţia Sa. „Celui ce va birui şi celui ce 
va păzi până la sfârşit lucrările Mele, îi voi da 
stăpânire peste Neamuri. Le va cârmui cu un 
toiag de fer, şi le va zdrobi ca pe nişte vase 
de lut, cum am primit şi Eu putere de la Tatăl 
Meu.” (Apocalipsa 2:26, 27)

Suntem deja de 10 ani şi jumătate în 
Moldova. Suntem chemaţi să Îl slujim 
pe Domnul Isus, ştiind că El ne va cere 
socoteală, în primul rând. Măcar că sunt 
aprecieri din partea oamenilor, noi dorim 
să ştim că Domnul apreciază serviciul 
nostru. Şi deseori ne gândim că am vrea 
să-L slujim şi când va veni în Împărăţia 
Sa. Nu vrem ca Domnul să ne scoată din 
slujire.

Să slujim la mese

Multe grupuri de fraţi au vizitat 
şi au slujit la Casa de misiune 
din Orhei. Întotdeauna am fost 
impresionat de slujirea fraţilor 

în lucrurile de jos (debarasatul mesei, 
aspirat, bătut ţăruşii la montarea cortului, 
spălatul toaletei etc.).

Prezbiterii ştiu foarte bine ce au decis 
apostolii în Fapte 6:2, când au zis: „Nu 
este potrivit pentru noi să lăsăm Cuvântul lui 

Dumnezeu ca să slujim la mese.” Şi, cumva 
această slujire simplă, de jos, a ajuns să fie 
evitată de „mai marii” noştri şi de noi, care 
deseori ne considerăm mai mari decât alţii. 
În plus, apostolul Pavel spune: „Prezbiterii 
care cârmuiesc bine, să fie învredniciţi de 
îndoită cinste, mai ales cei ce se ostenesc 
cu propovăduirea şi cu învăţătura, pe care o 
dau altora.” (1 Timotei 5:17) Acest text se 
referă la remunerare, dar sigur că implică şi 
un respect deosebit, aşa cum se vede şi din 
alte pasaje biblice (1 Tesaloniceni 5:12, 13).

Însă, cum ar trebui să înţelegem gestul 
Domnului Isus, despre care El aminteşte în 
Luca 22:27 „Şi Eu totuşi, sunt în mijlocul 
vostru ca Cel ce slujeşte la masă?”. Fără 
îndoială că ar trebui să facem aşa cum a 
spus în versetul anterior: „cel mai mare 
dintre voi, să fie ca cel mai mic; şi cel ce 
cârmuieşte, ca cel ce slujeşte.”

Indiferent cine suntem, indiferent cine 
ne considerăm, indiferent cât de mari 
ne considerăm, trebuie să căutăm, 
de bună voie, din proprie iniţiativă, 

„să slujim la mese”. Smerenia trebuie să 
fie un lucru activ, continuu şi disponibil 
în viaţa noastră, nu o excepţie sau un 
moment când pot ieşi în evidenţă. Cred că 
exerciţiul de genul: să iau mătura din mâna 
tânărului care mătură şi să-i spun că eu voi 
mătura, în timp ce el va merge să cumpere 
îngheţată pentru toţi tinerii care au ajutat 
la curăţenia de primăvară, ne ajută să ne 
smerim. 

Deseori, noi, misionarii plecaţi peste 
hotarele ţării, suntem apreciaţi de ceilalţi 
fraţi pentru gestul nostru. Însă, noi ca 
familie, nu suntem plecaţi la mii de km de 
casă, ci doar la câteva sute. Eu am o mai 
mare apreciere pentru misionarii plecaţi 
la mii de km, în culturi diferite, cu limbi 
diferite. Noi suntem într-o ţară unde 
se vorbeşte limba română, iar cultura 
e asemănătoare. De fiecare dată când 
suntem apreciaţi că am venit să slujim aici 
în Moldova, eu răspund în felul următor: 
Şi eu apreciez că dumneavoastră aţi fost 
chemat să slujiţi în România. Şi, în fapt, 
măcar că noi facem diferenţă după volumul 
şi circumstanţele de slujire, Domnul nu 
face această deosebire. Ci El ne spune: 
„Încolo, ce se cere de la ispravnici, este 
ca fiecare să fie găsit credincios în lucrul 
încredinţat lui.” (1 Corinteni 4:2). 
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Aşadar, să-L 
servim pe 
Stăpânul 

nostru cu toată 
puterea noastră, 

astfel încât El 
să ne onoreze 

încredinţându-
ne slujirea şi 

când va veni în 
Împărăţia Sa.

SLUJIREA
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FRÂNGEREA PÂINII | SEMNIFICAŢII(7)

 Emanuel DOBRIN

MATEI 26:26-30, MARCU 14, LUCA 22, 1 CORINTENI 11

Frângerea Pâinii, sau, cum mai este numită, Masa Domnului sau Cina Domnului, este o altă practică de factură 
creştină care stârneşte controverse. Pornind de la elementele materiale folosite în săvârşirea acestei practici, 
pâinea şi vinul, şi până la tiparele interpretative ale esenţei ei, cât şi ale însemnătăţii elementelor materiale, 

totul este trecut prin filtrul minuţios al gândirii culminând în accepţiuni comune, practici diferite, dileme teologice 
sau separări congregaţionale. Cu toate că ar trebui să fie o practică prin care se restabileşte unitatea comunitară, 
în fiecare generaţie e nevoie de o nouă abordare a temei pentru clarificarea elementelor care ţin atât de spectrul 
material, cât şi de cel spiritual.
Articolul de faţă este o scurtă incursiune în semnificaţia Frângerii Pâinii, ca act de cult, pentru mediul evanghelic. 
Este abordată Frângerea Pâinii ca imagine a jertfei lui Hristos, ca atitudine de mulţumire şi ca o comemorare a morţii 
lui Isus Hristos. Bineînţeles că mai sunt şi alte semnificaţii care pot fi atribuite acestui act cultic.
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Frângerea pâinii - Imaginea 
jertfei lui Hristos

Î
n practica bisericească a confesiunilor creştine, 
participarea la frângerea pâinii duce, mai mult decât în 
orice alt context bisericesc, la gândul jertfei săvârşite 
de către Domnul Isus Hristos la Golgota. Asta înseamnă 

că, în mentalul religios, frângerea pâinii şi vinul sunt o 
reprezentare a trupului frânt al Domnului Isus şi al sângelui 
Său vărsat ca jertfă de ispăşire. Contextul creştin nu concepe 
explicarea frângerii pâinii separat de conceptul de jertfă, iar 
asocierea fiind unică şi netransmisibilă, când se discută despre 
frângerea pâinii discuţia se face în exclusivitate în legătură cu 
jertfa Domnului Isus Hristos.

Conceptul de jertfă se regăseşte în practica frângerii pâinii 
sau a mesei Domnului, dar nu ca o reluare fizică şi faptică a 
jertfei de pe Golgota, ci ca o imagine sugestivă a ceea ce a 
fost pe cruce. La frângerea pâinii nu aşteptăm o nouă moarte 
a lui Hristos şi o nouă jertfire a Lui. Nu aşteptăm reluarea 
suferinţelor lui Hristos într-o versiune contemporană demnă 
de crezare, nu asistăm la un ritual al reluării suferinţei şi nici 
la o reactivare pasivă a procesului judecării lui Isus. Masa 
Domnului este mai degrabă semnul că sacrificiul a fost 
acceptat odată pentru toţi şi că a fost zdrobit capul şarpelui. 

Această imagine a jertfei este întărită de mărturisirea şi 
credinţa conform căreia convertirea omului este relevantă 
doar dacă are loc sub crucea Domnului Isus Hristos, adică 
sub puterea jertfei Lui. Credem şi mărturisim că iertarea 
păcatelor se realizează numai în sângele lui Isus Hristos. 
Astfel, Biserica se adună în jurul acestui adevăr al jertfei lui 
Hristos. Ducând mai departe imaginea jertfei, frângerea pâinii 
este o proclamare a universalităţii ofertei de iertare prin 
moartea lui Isus Hristos. Asta înseamnă că jertfa lui Hristos 
este validă, atât pentru orice perioadă istorică, cât şi pentru 
reabilitarea întregului univers.

Însă discuţia legată de jertfa lui Hristos trebuie particularizată. 
Aceasta a avut un scop bine definit, mântuirea rasei umane. 
Jertfa lui Hristos nu este asemenea martirajului şi nici 
autoflagelării până la moarte care sunt efecte ale unei cauze. 

Jertfa lui Hristos este cauza mântuirii omului, fără ea omul 
nu ar fi putut experimenta mântuirea. Astfel că, percepţia de 
jertfă, în dreptul actului de frângere al pâinii, trebuie să treacă 
orice altă percepţie. Ea deschide calea înţelegerii mântuirii.

Frângerea pâinii - ca 
mulţumire

Cu toate că evenimentul crucificării şi morţii 
Domnului Isus Hristos a fost încărcat de suferinţă, 
durere şi lacrimi, frângerea pâinii, ca practică 
bisericească, nu este un timp de plâns sau doliu 

comunitar. Paharul cu vin care se ia şi din care se bea este 
al binecuvântării şi al mulţumirii, după cum afirmă apostolul 
Pavel în 1 Corinteni 10:16: „Paharul binecuvântat, pe care-l 
binecuvântăm, nu este el împărtăşirea cu sângele lui Hristos? 
Pâinea pe care o frângem, nu este ea împărtăşirea cu trupul lui 
Hristos?”. Răspunsul este afirmativ, da. Apropierea de masa 
Domnului este un motiv de binecuvântare, de mulţumire.

Pentru toată mişcarea evanghelică, frângerea pâinii este un 
moment de profundă mulţumire îndreptată către Dumnezeu 
pentru jertfa Fiului Său. Mulţumirea este manifestată prin 
cântări care glorifică jertfa lui Hristos, prin poezii care 
accentuează necesitatea acestei jertfe, prin predici care 
pun în faţa ascultătorilor exclusivitatea mântuirii prin jertfa 
Domnului Isus şi prin rugăciuni în care cuvintele rostite 
exprimă mulţumirea faţă de tot ce face Dumnezeu pentru noi 
prin jertfa Fiului Său.

Baza acestei mulţumiri este mântuirea pe care Dumnezeu 
a dat-o omenirii prin Fiul Său, Isus Hristos. Însă, această 
mulţumire trece sfera imediat apropiată a contextului 
comunitar sau a momentului încărcat de sobrietate în care se 
desfăşoară, fiind adresată către Dumnezeu ca o recunoaştere 
şi acceptare a întregii lucrări mântuitoare de care avem parte 
prin Isus Hristos. Mulţumirea nu este pentru o perioadă de 
timp limitată de prezenţa temporară într-o comunitate,  ci 
este o atitudine care se păstrează în inima fiecărui om.

La ultima cină, Hristos a adus mulţumiri. Ideea este 

Cina Domnului
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prezentată de către evanghelistul Matei în cuvintele 
consemnate în Matei 26:27: „Apoi a luat un pahar şi, după ce 
a mulţumit lui Dumnezeu, li l-a dat, zicând: «Beţi toţi din el»”. Cu 
toate că ştia ce urmează, Hristos aduce mulţumiri, aspect 
demn de luat în consideraţie şi practicat la fiecare participare 
la frângerea pâinii. La fel se întâmplă şi cu pâinea: „Apoi a 
luat pâine; şi, după ce a mulţumit lui Dumnezeu, a frânt-o şi le-a 
dat-o, zicând: «Acesta este trupul Meu care se dă pentru voi; să 
faceţi lucrul acesta spre pomenirea Mea. »” (Luca 22:19). Astfel, 
expresia „să faceţi lucrul acesta spre pomenirea Mea” nu este 
delimitată de a mânca o bucată de pâine şi a bea puţin vin 
dintr-un pahar. Ea implică tot ce se întâmplă şi care trebuie să 
fie conform cu prescripţiile Mântuitorului, adică să cuprindă 
atât mulţumirea, cât şi toate celelalte aspecte practicate de 
către Domnul Isus. 

Cu siguranţă că momentul culminant al mulţumirii a fost 
tocmai momentul în care El şi-a dat viaţa, momentul în 
care omul ar fi putut spune „în sfârşit” şi în care Hristos 
afirmă „s-a sfârşit”. Pentru fiinţa umană moartea lui Hristos 
devine un subiect de mulţumire, probabil cel mai profund, în 
sfârşit mântuirea e posibilă. Pentru Hristos e un moment de 
mulţumire, în sfârşit mântuirea a fost desăvârşită. 

Frângerea pâinii - 
comemorare a morţii 
Domnului Isus Hristos

Frângerea pâinii este momentul comemorării morţii 
Domnului Isus, este o ocazie în care revenim la 
punctul de origine al vieţii noastre spirituale. Totul 
creşte şi se dezvoltă din această jertfă a lui Hristos 

după cuvintele din Isaia 53:10 „Dar, după ce Îşi va da viaţa 
ca jertfă pentru păcat, va vedea o sămânţă de urmaşi, va trăi 
multe zile, şi lucrarea Domnului va propăşi în mâinile Lui”. Fără 
această jertfă nu există propăşire, iar propăşirea vine doar în 
urma acestei jertfe. Jertfa este argumentată ca fiind din cauza 
păcatului, adică din cauza insuficienţei lucrurilor materiale de 
a ierta păcatul.

Frângerea pâinii constituie un prilej al vindecării şi curăţirii, 
dar şi o ocazie a strângerii celor care, prin naşterea din nou, 
alcătuiesc Trupul lui Hristos. În cadrul acestei practici întreaga 
comunitate vesteşte moartea Domnului. Expresiile „spre 
pomenirea mea” şi „vestiţi moartea Domnului” (1 Corinteni 
11:24-26), ţin mintea focalizată pe esenţa Cinei Domnului. 
Aceasta este frângerea trupului Domnului Isus Hristos şi 
pecetluirea legământului nou prin vărsarea sângelui Său.

Comemorarea jertfei lui Hristos nu presupune o percepţie 
de natură simbolică a elementelor materiale, pâinea şi vinul. 
Prezenţa lui Hristos nu este înţeleasă ca una simbolică în 
pâine şi vin. Comemorarea este, mai degrabă, un apel la 
memoria celui care participă la frângerea pâinii în vederea 
amintirii personale a ceea ce Hristos a săvârşit pentru el şi în 
folosul lui veşnic. Elementele materiale folosite, pâinea şi vinul, 
într-o anumită dimensiune, sunt o recunoaştere a absenţei 
fizice a lui Hristos, fapt pentru care frângerea pâinii trebuie 
celebrată până la revenirea lui.

Frângerea Pâinii sau Cina Domnului este în amintirea lui 
Hristos. El a spus: „să faceţi lucrul acesta spre pomenirea 
Mea”. Însă aici ar trebui clarificat un aspect şi anume 
comemorarea morţii Sale nu se face asemenea comemorării 
unui alt om sau a unui erou sau a unui martir, păstrând 
individul mort în minte şi aducându-ţi aminte doar de câteva 
aspecte ale vieţii pe care a trăit-o cândva. Comemorarea 
morţii lui Hristos se face avându-L pe El în minte ca o 
persoană vie, ca unul care trăieşte pururi şi ca unul care este 
prezent în urmaşii lui şi cu aceştia (Matei 28:20).

Concluzii

Frângerea pâinii depăşeşte sfera unui simplu act 
practicat în cadrul comunităţilor creştine. Este esenţa 
întâlnirii bisericii, acel ceva care îl pune pe creştin 
în faţa lucrării supranaturale a lui Hristos făcută în 

folosul său. Frângerea Pâinii nu poate fi înlocuită cu altceva, nu 
există substitut de niciun fel. De asemenea, semnificaţia ei nu 
poate fi schimbată, Hristos a murit pentru păcatele oamenilor, 
a înviat şi a poruncit practicarea frângerii pâinii cu aceeaşi 
esenţă, în amintirea Lui, până va reveni El. 

Cina Domnului
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Ce mă bucur că am ajuns iar la şcoala 
duminicală, s-a gândit Tony în timp 
ce se aşeza pe o bancă. Sper să vin în 
fiecare duminică, dacă mă pot furişa 

fără să mă vadă tata, a zis el învăţătorului. Vrei să 
spui că nu ţi-a dat voie? Dumnezeu vrea să asculţi 
de părinţi! i-a spus acesta. Păi, cum aş putea să 
fiu un creştin bun, dacă nu pot nici măcar să vin la 
biserică? a întrebat Tony. Învăţătorul i-a vorbit blând: 
Ascultă de părinţi şi Dumnezeu va avea grijă să poţi 
veni la biserică! Apoi i-a arătat un verset din cartea 
Proverbe, capitolul 6. 

Dar Tony nu era convins. Uneori, tatăl lui era atât 
de beat că nu-i păsa unde se duce Tony. Alteori 
însă, era aşa de furios, încât începea să urle. După 
un timp, la biserică urma să vină un sportiv care se 
întorsese la Dumnezeu. Ce mult îşi dorea Tony să îi 
audă mărturia! De dimineaţă, şi-a făcut curaj să-i 
ceară voie tatălui său. Nu-ţi dau voie! a urlat tatăl 
lui. Tony s-a abţinut să nu izbucnească în lacrimi, 
dar a zis atât: am înţeles. Apoi a rămas uitându-
se pe geam. Dintr-odată, a auzit vocea tatălui în 
spatele lui: cum de n-ai mai ieşit din casă pe furiş? 

Învăţătorul de şcoală duminicală mi-a spus că nu e 
bine, a răspuns Tony. Tatăl lui s-a ridicat din scaun: 
Atunci... o să te duc eu la biserică! 

Lui Tony nu-i venea să creadă! Când au ajuns, l-a 
îmbrăţişat: Mulţumesc, tată! De ce nu rămâi şi tu? 
Tatăl lui n-a zis nimic şi a plecat. Sportivul a vorbit 
frumos. După mesajul biblic, predicatorul i-a chemat 
în faţă pe cei care doreau să fie mântuiţi. Tony a 
deschis ochii şi nu-i venea să creadă. Tatăl lui era în 
faţă. Cum? 

Cine v-a adus azi la biserică? l-a întrebat 
predicatorul. Băiatul meu, a zis tatăl. Şi am fost curios 
şi am rămas. Băiatul meu fura, minţea, îmi vorbea 
urât, dar de când s-a întors la Dumnezeu, nu a mai 
făcut aşa. Şi m-am gândit că, dacă Dumnezeu poate 
să ajute un băiat ca Tony, sigur mă poate ajuta 
şi pe mine. Ieeeeei! a strigat Tony. Toţi au zâmbit, 
dându-şi seama că, de fapt, Tony vroia să spună 
„Aleluia”! Deci a avut dreptate învăţătorul! Versetul 
din Proverbe capitolul 6 era adevărat!

Ce verset din Proverbe capitolul 6 crezi că i-a arătat 
învăţătorul lui Tony?

Povestea lui Tony

Poveste adaptată după Those Kids in Proverbsville de Elizabeth Rice Handford

Cine a spus următoarele cuvinte? (alege varianta corectă din paranteză)

De la 1 la 9 (Răspunsul corect este un număr de la 1 la 9. Dacă nu ştii, referinţa te ajută)

„Poporul tău va fi şi poporul meu şi Dumnezeul tău va fi şi Dumnezeul meu!”  
(a. Estera, b. Rut, c. Naomi)

„Dumnezeul tău, căruia necurmat Îi slujeşti, să te scape!” (a. Nebucadneţar, b. Belşaţar, c. 
Darius)

„Ah, Doamne Dumnezeule, vezi că eu nu ştiu să vorbesc, căci sunt un copil.” 
(a. Isaia, b. Ieremia, c. Iona)

(1b, 2c, 3b)

Câţi fii ai lui Aron au fost mistuiţi de foc? (Levitic 10: 1-2)

Câte zile a stat Saul fără să vadă? (Fapte 9:9)

Câte pietre netede a luat David din pârâu? (1 Samuel 17: 40)

 Rubrică realizată de DOINA VASILCA

Concurs biblic

P A G I N A  C O P I I L O R
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Roada Duhului, dimpotrivă, este: dragostea, bucuria, pacea, îndelunga răbdare, bunătatea, facerea de bine, 
credincioşia, blândeţea, înfrânarea poftelor. Împotriva acestor lucruri nu este lege” (Galateni 5:22-23)

Roada Duhului este trăirea Domnului Isus în noi ce trebuie manifestată faţă de ceilalţi. Sub influenţa Duhului 
şi a acestei esenţe a vieţii creştine din noi am ales tema conferinţei de copii din judeţul Braşov.

Mânaţi de această dorinţă, de a trăi sub călăuzirea Duhului Sfânt, în data de 10 iunie 2023 am organizat în localitatea 
Holbav conferinţa de copii intitulată „Roada Duhului”. La aceasă conferinţă au participat aproximativ 250 de 
persoane, peste 60 de adulţi (din care lucrători cu copiii şi tineri voluntari din bisericile noastre) şi în jur de 180 de 
copii înscrişi.

Conferinţa s-a desfăşurat în aer liber şi a constat 
în cântări de laudă la adresa lui Dumnezeu, 
rugăciune, lecţie biblică despre Roada Duhului şi 
memorarea versetului din Galateni 5:22-23, după 
care le-a fost pregătit copiilor un traseu prin 
pădure cu exerciţii/jocuri practice ce au avut ca 
scop identificarea celor nouă roade ale Duhului. 
Bucuria şi emoţia trăită la această conferinţă s-a 
încheiat prin servirea unei mici gustări.

Ne rugăm ca efectul Roadei Duhului să aibă 
impact atât în vieţile noastre cât şi a copiilor 
şi să se vadă prin comportamentul pe care îl 
manifestăm faţă de cei din jurul nostru.

 Oara SCURTU

Conferinţă pentru copii, judeţul Braşov

Concurs Biblic pentru copii, Braşov

Cu ajutorul Domnului am reuşit să desfăşurăm cea de-a VI a ediţie a Concursului Biblic intitulat „Căutătorii 
de comori”, concursul bisericilor Creştine după Evanghelie din judeţul Braşov

În data 06.05.2023 Biserica Creştină după Evanghelie Bartolomeu a fost gazda etapei finale a Concursului 
Biblic. Pasajul de studiat a fost din 
Evanghelii despre „Viaţa Domnului Isus 
de la naştere la ispitire şi Viaţa lui Ioan 
Botezătorul”. 

După etapa locală, etapă preeliminatorie 
etapei finale, am avut 90 de copii calificaţi 
pentru etapa finală. Mulţumim Domnului 
pentru harul Său şi pentru că am putut, 
pe lângă diplomă, să îi bucurăm pe copii 
cu premii ce au constat în cărţi, pixuri, 
semne de carte, calendare, dar şi o mică 
gustare.

 Oara SCURTU
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Cu ajutorul Domnului, în data de 21 
Mai 2023, în Biserica creştină după 
Evanghelie „Vestea Bună”  Vaslui, a avut 
loc un botez nou testamentar, prin care 

9 tineri şi-au mărturisit credinţa în apa botezului. 

A fost o mare bucurie pentru biserica locală, 
ocazie cu care s-a vestit Cuvântul Domnului, fiind 
ascultat de un număr mare de persoane care au 
fost prezente la această sărbătoare. Au slujit din 
Cuvânt fraţii Narcis Ciobanu şi Daniel Vărariu. 
Toată gloria să fie a Domnului!

 Radu BENCHEA

În data de 30.06.2023 în localitatea Fieni, jud. 
Dâmbovita, am avut 3 persoane care s-au 
botezat: 2 bărbaţi din Fieni şi un bărbat din 
Bezdad. Au participat rude prieteni, s-a vestit 

Cuvântul lui Dumnezeu, sperăm ca Domnul să 
lucreze la inima tuturor care au fost prezenţi.

Domnul să fie lăudat!

 Florin PÎNZARU

Biserica Creştină după evanghelie, „Harul”, 
din Timişoara, anunţă, cu mare bucurie, 
încă un botez din sânul familiei Bisericii 
locale.

La data de 11 iunie a.c., încă 3 suflete si-au 
exprimat, prin botez, dorinţa de a-L urma pe 
Domnul Isus Cristos toată viaţa lor.

Îi binecuvântăm si îi purtăm înainte în rugăciuni 
pe Patricia Răducanu, Lukas Giurchiţă si Antonia 
Drăcea, şi, cu toţii, dăm slavă si laudă Celui care 
i-a convins si ne-a convins pe fiecare cu dragostea 
Lui!

 Sandu BUT
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Botez, „Vestea Bună” Vaslui

Botez, Fieni - Dâmboviţa

Botez, „Harul” Timişoara
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În Biserica Creştină după Evanghelie, de limba 
maghiară din Tărcaia, Jud. Bihor, 3 tineri au 
mărturisit prin botez nou testamentar, decizia 
lor, potrivit căreia au decis să-L urmeze pe 

Domnul Dumnezeu. 

Sărbătoarea a fost şi mai specială prin faptul că 
cei 3 tineri, provin din diferite biserici locale: 
Köröstárkány(Tărcaia), Segesvár(Sighisoara) şi 
Berettyóújfalu(Ungaria). Dumnezeul Atotputernic 
să-i însoţească în călătoria lor şi să-i întărească în 
hotărârea lor. Cuvântul a fost vestit prin fraţii din 
Oradea, Sighişoara şi Tarcaia.  

Pacea Domnului Isus să fie cu toată frăţietetea din 
România şi din Ungaria.

 Attila BENEDEK

În perioada 03-10 iunie 2023 am organizat o campanie de evanghelizare în zona Braşov.  Această lucrare de 
evanghelizare personală a fost pregătită cu fraţii din bisericile locale ale zonei Braşov, folosind ,,Acţiunea Andrei'', 
distribuită în biserici cu 6 luni în urmă. Au participat 12 fraţi misionari din ţară şi surori asistente medicale, care 
au făcut consultaţii medicale şi au distribuit medicamente atât de necesare pentru multe persoane aflate în mari 

nevoi.

Cei care au beneficiat de asistenţă medicaăa au avut posibilitatea să asculte şi vestea bună a Evangheliei. Am lucrat 
în peste 20 de biserici şi localităţi şi a fost o binecuvântare să slujim. Îi mulţumim Domnului şi tuturor fraţilor şi 
surorilor din zona Brasov, dar şi bisericilor din ţară care ne-au sprijinit în rugaciune.

Lucrarea a fost încununată cu un botez nou testamentar prin care 3 persoane au mărturisit credinţa lor şi în apa 
botezului. Domnul să fie lăudat şi slăvit pentru toată lucrarea Lui!

 Echipa de Misiune si Evanghelizare
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Botez, Tărcaia - Bihor

Campanie evanghelizare, Braşov
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